
 
 

 

Referat af ordinært skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 13. august 2024 kl. 18.00-

21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

 

I må meget gerne møde ind kl. 17.45, da vi skal i gang med  

Deltagere: 
Jan Ellemose, Mette Restrup, Michael Graff, Martin Bonke Seigan, Kim Rydahl, Rikke 
Christiansen, Lise-Lotte Fallenius Rasmussen, Karina Witt 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: - ikke valgt endnu 
Digtervej: - ikke valgt endnu 
Karrebæk: - ikke valgt endnu 

 

Fraværende med afbud: 

Cecilie Gudmansen, Jakob Nordman Larsen 

Elevrepræsentanter, da de ikke er valgt endnu 

 

Gæster: 
Sakina 9A 
 

Der serveres lidt at spise og en vand/sodavand under mødet. 

 



 
 

Sag nr. 1 – Velkommen tilbage 
 

 

Sag nr. 2 – Filme årsberetning 

• Vi filmer en årsberetning i august 
24 som start på et nyt skoleår. 
Årsberetningen filmes til 
afspilning på første 
forældremøde i august 24.  

• Årsberetningen kunne være en 
videoårsberetning, der vises som 
det første på alle forældremøder i 
starten af skoleåret. 

 
Følgende punkter: 
• Opstart af ny skole 
• Mål og værdihæfte 
• Nye faglokaler 
• F2 og F3 
• Den økonomiske situation 
• Penge til elevrådene 
• Møde med BUU 
• Ny skoleleder 
• Fremtidig interesse i 
fællesskaber og fravær 
• Hvordan har 
skolebestyrelsen arbejdet 

Alle bidrog med forslag til emner, og der vil i løbet 
af den kommende tid være film klar til 
præsentation.   

Sag nr. 3 – valg af ny næstformand 
Vi er så heldige at Jakob gerne vil 
fortsætte i bestyrelsen – men vi skal 
have en ny næstformand  
 

Jakob har valgt at udtræde af skolebestyrelsen 
grundet tidspres. Vi skal have suppleringsvalg, som 
Michael Ringsmose vil forestå.  
Vi får brug for et menigt medlem og et par 
suppleanter.  
Kim orienterede om næstformandens opgave.  
Der gives betænkningstid til opstilling til 
næstformand til næste møde.  

Sag nr. 4 – drøftelse og beslutning 
Godkendelse af møderække for 
skolebestyrelsen 

Der blev rykket lidt rundt på datoer, så flest mulige 
kunne deltage. 



 
 

De ændringer, vi aftalte på seneste 
møde i juni, vil medføre fravær fra 
andre 
Hvad gør vi? 
Mål: en endeligt fastlagt mødekalender 
Sag nr. 5 – drøftelse og beslutning 
Årshjul for skolebestyrelsens arbejde 
 

1. De nye mål og værdier skal ud at leve i 
praksis.  
 

2. Rammerne for punkter på 
bestyrelsesmøder skal strammes ind med 
tid på punkterne. 
 

3. Temaer for de kommende skoleår 
 

4. Gennemgang af nøgletal inden for 
forskellige områder ift. at skolebestyrelsen 
også har en tilsynsforpligtigelse over for 
skolen.  Nøgletal kunne være: Trivsel, 
faglighed, økonomi, inklusion, 
forældretilfredshedsundersøgelse, SFO’en.  
 

5. Løbende gennemgang af skolebestyrelsens 
principper, så de er i overensstemmelse 
med skolens nye mål og værdier. Desuden 
har vi fire principper, som skal færdiggøres. 
 

6. Gennemgang af skolens specialområde og 
mulighed for at hilse på ny afdelingsleder. 
Det kunne være i oktober/november. Her 
kunne vi evaluere F2 og F3’s nye placering 
på Herlufsholmvej.  
 

7. Et kig på valgfag og timefordelingsplan  
 

8. Deltagelse på forældremøder – hvornår? 
 

9. Mødet med forældrerødder og andre 
interesserede forældre 
 

10. AULA-tema 
 

11. Vi skal have et foredrag. Det kunne være 
om børn og unges brug af skærmbrug.  



 
 

Sag nr. 6 – orientering fra skolens 
ledelse  

• Opstart  

• Personalesituationen  

• Skolestart for elever 

• Skolebestyrelsen deltagelse først 
på forældremøder i foråret 

• Evt. 

Vi har ganske få opsigelser. En ledig stilling på uv. 
og en i SFO. Det er godt og stabilt.  
Der har været en del sygefravær på Digtervej sidste 
skoleår. Det er der ikke længere. Vi har haft en del 
lærere, der har haft forlænget barsel, hvilket har 
givet lidt udfordringer for skolens drift.  
På HH har vi startet op med F2 og F3 og 7. klasser 
på HH. Her har der været en rigtig god opstart.  
På Digtervej har der også været en rigtig god 
opstart. Lærerne arbejder ugen efter eleverne har 
fået fri til sommerferie og ugen inden de kommer i 
skole igen. Det fungerer rigtig godt for elever og 
medarbejdere.  
 
Grundet ændret økonomi har vi færre to-voksen-
timer på skolen. Det kan mærkes i dagligdagen.  
 
Børne- og Uddannelsesudvalget - Makerspace, VUC 
Storstrøm Næstved, Teatergade 23, mødelokale på 
2. sal (naestved.dk) 
 
Økonomien på området skal fremadrettet vendes 
på hvert udvalgsmøde i BUU.  
 
Der er særligt pres på børnehus Sjælland grundet 
ny lovgivning som naturligvis skal overholdes. 
 
Der kommer en høring omkring tildelingsmodel til 
SFO.  
 
Der skal etableres et specialtilbud på afdeling 
Karrebæk for specialelever fra hele NK. Der er tale 
om vidtgående tilbud til mellem 15 og 20 elever.  
 
Der skal opstartes særlige visitationsudvalg inden 
for specialområdet.  

Sag nr. 7 
Orienteringssager fra  

a) formanden,  
b) kontaktpersoner  

 

 
a) Intet nyt 
b) Intet nyt 

Sag nr. 8 
Sager til dagsorden til kommende 
møder. 

 
Der laves en række udkast til dagsordener for 
kommende skolebestyrelsesmøder d. 1. oktober. 

https://dagsordener.naestved.dk/vis?Dagsorden-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.12-08-2024-kl.08.30&id=fed4d3f4-9e56-4d90-aa30-c65ad25b2a92
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Dagsorden-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.12-08-2024-kl.08.30&id=fed4d3f4-9e56-4d90-aa30-c65ad25b2a92
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Dagsorden-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.12-08-2024-kl.08.30&id=fed4d3f4-9e56-4d90-aa30-c65ad25b2a92


 
 

 

 Kl. 16.30 – 18.00. Mette, Jan, Thomas og Kim 
deltager. 

Sag nr. 9 
Eventuelt 
 

Kunne der være færre informationer på AULA i 
skolestarten. Det kan være massivt.  
 
Hvordan kan vi få eleverne til at tilvælge og være 
deltagende på bestyrelsesmøder.  
 
Hvad gør vi ift. elever, der ikke har håndklæder 
med? 
 

Sag nr. 10 
Personsager 

intet 


